
Jegyzőkönyv 

amely készült, a Magyar Evezős Szövetség elnökségi üléséről 2024. szeptember 17.-én a Magyar 
Sport Háza 4. emeleti tárgyalótermében. 

Jelenlévők: Cseh Ottó, Vanczák Gergely, Varga Tamás, dr. Papp Gergely, Nagy-Kapócs Anikó, 
Kücsön Gyula, Balogh Ferenc 
Online jelenlévők: Bencsik Gábor, szántó Éva 
Meghívottak: Szögi László, Kovács Péter, dr. Kokas Péter 

Cseh Ottó köszöntötte a jelenlévőket és kérte, hogy fogadják el személyét az ülés levezető 
elnökének, Pignitzky Borbálát jegyzőkönyvvezetőnek, valamint felkérte dr. Papp Gergely és Balogh 
Ferencet, hogy a jegyzőkönyv hitelesítését vállalja el.  

2024/223 (09.17) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége 
egyhangúlag jóváhagyta Cseh Ottót az ülés levezető elnökének, Pignitzky Borbálát az ülés 
jegyzőkönyv vezetőjének és dr. Papp Gergely, valamint Balogh Ferencet a jegyzőkönyv 
hitelesítőjének. 

Cseh Ottó tájékoztatja a megjelenteket az ülés napirendi pontjairól, amely az Alapszabály szerinti 
időpont előtt kiküldésre került az elnökség tagjai részére és amelyet szóban is ismertet. További 
napirendi ponti javaslat nem érkezett.   

2024/224 (09.17) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége 
egyhangúlag jóváhagyja az ülés napirendi pontjait. 

1. Beszámoló az elnökségi határozatok végrehajtásáról 
2. A MESZ alelnökeinek kijelölése 
3. 2024/2025. évi Evezős Diákolimpia és MEFOB verseny halasztása 
4. Díjátadó javaslat elfogadása és U19 VB Eredményességi juttatás odaítélése 
5. „Belső Motivációs Program” – elvi támogatása, program felelős kijelölése 
6. World Rowing éves közgyűlés képviselők kijelölése 
7. Szövetségi kapitány pályázatok – tájékoztatás 
8. Belső kommunikációs a válogatott tagjaival és a sportszakemberekkel 
9. „Reform 2025” Sportágfejlesztési program előrehaladási tájékoztató 
10. Egyebek 

 
1. napirendi pont: Beszámoló az elnökségi határozatok végrehajtásáról 

Cseh Ottó elnök és Pignitzky Borbála főtitkár tájékoztatást ad az elnökségi határozatok 
végrehajtásáról, melyek kivétel nélkül végrehajtásra kerültek. Cseh Ottó beszámolt a legutolsó 
elnökségi ülés óta sorra került egyeztetésekről. 

Ezenkívül fontosnak tartja, hogy az elnökség értékelje az elmúlt hónapok világversenyin történő 
szereplést, az eredményeket.  

Vanczák Gergő hozzáteszi, hogy a szövetségi kapitányok közül ifj. Pergel László UP szövetségi 
kapitány megküldte az egyes versenyek és az éves szakmai beszámolókat, Lőrincz Attila 
szövetségi kapitány a Világbajnokságról, az U23 Európa-bajnokságról és az éves beszámolót nem 
küldte meg az Elnökség részére. 



dr. Papp Gergely felhívja figyelmet, hogy versenyzőink, ha kiemelt verseny másik kontinensen 
kerül megrendezésre akkor rendre gyengébben szerepelnek az elvártnál és a kiváltó okokat 
érdemes megvizsgálni.  

Varga Tamás röviden beszámol a Beach Sprint VB szereplésről. Kiemeli, hogy technikai 
szempontból sok fejlődésre van szükség, a ki és beszállást, a fordulókat jelentősen fejleszteni 
kell, ha eredményeket akarunk elérni. Jelenleg úgy értékeli, hogy a közép mezőnyben vannak a 
magyar evezősök. Stratégiai kérdés, hogy ezzel milyen szinten foglalkozzon a szövetség. 

Cseh Ottó az olimpián történő szereplét tisztes-helytállásnak értékeli. 

Határozat nem készül. 

2. napirendi pont: A MESZ alelnökeinek kijelölése 
Cseh Ottó összefoglalja a jelen lévő elnökségi tagoknak, hogy 2024. szeptember 12.-ével 
lemondott az előző elnökség, és tisztújításra került sor. A jelen elnökségi ülés egyik kiemelt 
feladata a tisztségviselők, azaz az alelnökök megválasztása. 

Javaslatát az elnökség elfogadta, amely az alábbi volt: 

2024/225 (09.17) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége kijelöli 
Vanczák Gergely a MESZ szakmai alelnöki tisztségére (8 igen, 1 tartózkodás – Vanczák 
Gergely). 

2024/226 (09.17) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége kijelöli 
Varga Tamást a MESZ sportágfejlesztési alelnöki tisztségére (8 igen, 1 tartózkodás – Varga 
Tamás). 

2024/227 (09.17) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége kijelöli 
Szántó Évát a MESZ általános alelnöki tisztségére (8 igen, 1 tartózkodás – Szántó Éva). 

3. napirendi pont: 2024/2025. évi Evezős Diákolimpia és MEFOB verseny halasztása 
Cseh Ottó tájékoztat a jelenlegi hazánkat, elsősorban a Dunát és mellékfolyóit érintő árvízi 
helyzetről. Az előzetes információ gyűjtés alapján több, érintett klub az árvízi védekezés miatt nem 
tud részt venni a 2024. szeptember 21-22-re tervezett Evezős Diákolimpiára és MEFOB-ra és úgy 
gondolja, javasolja, hogy a verseny kerüljön elhalasztásra és a későbbiekben kerüljön az időpont 
kijelölésre. Véleménye szerint a tavaszi időszakba kerülhet megrendezésre a verseny. 
Ficsor László felhívja a figyelmet, hogy amennyiben tavasszal kerülne megrendezésre a verseny, 
úgy az nagy terhelést jelentene az amúgy is sűrű programban. 
Az elnökség megbízza az edző bizottságot, hogy vizsgálják meg a verseny lehetséges új időpontját. 
 
2024/228 (09.17) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége 
támogatja a 2024/2025. tanévi Evezős Diákolimpia és MEFOB 2024. szeptember 21-22.-i 
dátumról történő halasztását és felhatalmazza az Edzőbizottság az új időpontra történő 
javaslattételre (8 igen, 1 fő – Szántó Éva nem szavazott). 

4. Díjátadó javaslat elfogadása és U19 VB Eredményességi juttatás odaítélése 
Cseh Ottó javasolja, hogy az éves díjátadó ünnepség év végén, vagyis november végén kerüljön 
megrendezésre. Úgy gondolja, hogy a díjazásra kerülő sportolók, edzők, szakemberek stb. köre és 
az eredményességi juttatásban részesülők köre és ennek mértéke két külön téma, de bizonyos 
értelemben összefügg és egységes értékelési rendszer szükséges hozzájuk.  



Úgy gondolja, hogy a Sport XXI, ORV és CDJ versenyeken szereplő versenyzők díjazása más 
helyszínen és időpontban kerüljön megrendezésre az EB-n és VB-n eredményes sportolókétól, ez 
utóbbiakban inkább vacsora jellegű ünnepséget tartana. 
Ficsor László felhívja a figyelmet az Edzőbizottság azon véleményére, hogy a Sport XXI. Program 
díjazását az Edzőbizottság nem támogatja, mert véleményük szerint ugyanazon eredmény 
eléréséért kétszer jutalmazni a gyerekeket hosszútávon nem célravezető, hiszen kontra 
produktívvá is válhat és a gyerekek idő előtt elveszíthetik a motivációjukat a túlzott értékeléssel. 
Az Edzőbizottság úgy gondolja a közösségi élményt, a sportoló élményét sokkal jobban 
hangsúlyozni kellene, mint magát az eredményt. Azt kell elérni, hogy a gyerekek a közösségért, a 
sportolásért maradjanak az evezésnél.  
Cseh Ottó nem osztja Ficsor László véleményét.  
Szántó Éva kiterjesztené a díjazottak körét. 
 
Eredményességi juttatás: 
Vanczák Gergely jelezte, hogy a korábban, az UP szövetségi kapitány előterjesztésének 
kiegészítésekor tévesen 75 000 Ft jelent meg a női kormányos nélküli kettes eredményességi 
juttatási javaslatánál, holott ő a férfi négypárhoz hasonlóan szintén 90 000 Ft juttatást javasolt.  
Ficsor László szerint nagyon fontos, hogy elvi kérdésekről döntsön az elnökség, le kell szabályozni 
az eredményességi juttatásban részesülők körét és összegét, mert az elmúlt években 
következetlenségek alakultak ki ebben a kérdésben az elnökség részéről.  
dr. Papp Gergely hozzáteszi, hogy a felnőtt/U23 eredményességi juttatások mértékét a szakmai 
terv tartalmazta. 
Vanczák Gergely szerint meg kell határozni a keretösszegeket év elején a költségvetés 
elkészítésekor és az egyes eredményekhez tartozó százalékos értékeket is.  
Varga Tamás egyetért az előtte szólókkal, a szakmai terv részét kell, hogy képezze az 
eredményességi juttatás mértéke, százalékos formában. 
Cseh Ottó egyetért, valamint javasolja és egyúttal kéri az Edzőbizottságot, hogy szövetségi 
kapitány hiányában a válogatott őszi programját az edzőbizottság dolgozza ki.  
Határozat nem készül. 

 
5.  „Belső Motivációs Program” – elvi támogatása, program felelős kijelölése 
Nagy -Kapócs Anikó szóban kiegészíti az irodában az elnökségnek az ülés előtt megküldött 
anyagot.  
Az elnökség megköszöni Anikónak a javaslatát és további ötletekkel egészíti ki. 
Határozat nem készül. 
 
6. World Rowing éves közgyűlés képviselők kijelölése 
Szántó Éva tájékoztat a World Rowing 2024. őszi kongresszusának időpontjáról és 
lebonyolításáról. A MESZ-nek 3 mandátuma van.  
 
2024/229 (09.17) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége 
jóváhagyja a MESZ képviselőit a 2024. évi World Rowing kongresszusra (11.16) (Cseh Ottó, 
Vanczák Gergely, Pignitzky Borbála).  

7. Szövetségi kapitány pályázatok  
Cseh Ottó tájékoztat a beérkezett pályázatokról. 14 fő, 2 magyar és 12 külföldi pályázat érkezett 
be a megjelölt határidőig. Véleménye és javaslata, hogy a továbblépéshez vagyis a válogatáshoz 
az alapvetéseket, legfontosabb szempontokat kell először meghatározni.  



Vanczák Gergő szerint a financiális keret a legmeghatározóbb szempont. 
Balog Ferenc véleményezi a pályázatok magas minőségét és kérdésként teszi fel, hogy mi az ami 
hosszútávon garantálja az itt maradásukat és a magyar viszonyok közé történő integrálódásukat. 
Szántó Éva tájékoztat, hogy a nemzetközi edzői közösségben is egyeztetéseket folytatott és 
nagyon fontosnak tartja, hogy a elnökség elképzelésit konkretizálni kell vagyis kvóta-e a fontos, ha 
igen, hány kvóta, stabil háttércsapattal kell-e hogy rendelkezzen, mik a stratégiai és szakmai 
prioritások stb. Ha ezek megfogalmazásra kerülnek akkor lehet szűrni.  
Cseh Ottó reagál Vanczák Gergely felvetésére, miszerint támogatásért kell folyamodni a HM-nél. 
Amennyiben nincs külön támogatás úgy „B” tervként a megtakarításokhoz kell nyúlni, ezért 
kiinduláskor ezekre támaszkodva kell tervezni és tárgyalni.  
dr. Papp Gergely szerint a legfontosabb feladat jelenleg a szemléletformálás. Véleménye szerint 
olyan szövetségi kapitányra van szüksége a MESZ-nek aki inkább utánpótlás specialista és jó 
diplomata. Olyan szemlétváltás szükséges, ami segíti a nemzetközi trendekhez történő 
felzárkózást, létrehozza a „versenyképes evezést”. A felnőtt válogatott élversenyzőket inkább 
külföldre küldené mintsem hozzájuk igazítaná a szövetségi kapitány kiválasztását. 
Varga Tamás egyetért az előtte szólókkal, a rendszer alkotáson van a legnagyobb hangsúly, viszont 
véleménye szerint ez egy személynek sok feladat lesz egyszerre, meggondolandónak tartja, hogy 
a kiválasztott személy javasoljon vagy hozzon magával segítőt.  
Vanczák Gergely szerint mindenképpen a szövetségi kapitány mellé egy magyar nyelvű 
adminisztrátorra is szükség lesz.  
Az elnökségi tagok az alábbi szempontokat állítják fel az előszűréshez, amelyet ezek után a 
kiválasztott személyekkel történő web-es interjú követ. A lenti szempontok alapján 2024. 
szeptember 22.-ig minden elnökségi tag megteszi javaslatait. Az interjúkat Vanczák Gergely, Varga 
Tamás, dr. Papp Gergely, Szögi László és Cseh Ottó folytatja le.  

- főállásban végzi tevékenységét 
- angol nyelvtudás 
- U23 VB/EB érem, Felnőtt pontszerző eredménnyel rendelkezik, mint edző 
- sportolói múlt előny 
- jogosítvány 

2024/230 (09.17) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége 
jóváhagyja a szövetségi kapitányi pályázatok előszűrési szempontrendszerét és kijelöli a 
kiválasztottak meghallgatásán részt vevő elnökségi tagok személyét (Vanczák Gergely, Varga 
Tamás, dr. Papp Gergely, Szögi László és Cseh Ottó).   

 
8. Belső kommunikációs a válogatott tagjaival és a sportszakemberekkel 
Határozat nem készül. 
 
9. „Reform 2025” Sportágfejlesztési program előrehaladási tájékoztató 
Szögi László szóbeli kiegészítést ad az előzetesen kiküldött írásbeli anyaghoz. 
Az elnökségi tagok véleménye, hogy legfontosabb meghatározni azokat a stratégiai célokat 
amelyek mentén a Reformot ki kell dolgozni és végre kell hajtani.  
Határozat nem készül. 
 
További hozzászólás hiányában az ülés berekesztésre kerül 
 

 
 


